
Protokół Nr XXXVIII/2022 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 29 czerwca 2022r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 17,10 

 

Ad  1. 

Dnia 29 czerwca 2022r. odbyło się  XXXVIII-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Marek Walkowicz 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Beata Kołda 

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- honorowy gość, mieszkaniec Gminy Łączna, uczeń klasy IV Ogólnokształcącej Szkoły 

Muzycznej im. L. Różyckiego w Kielcach Franciszek Idzik wraz z rodzicami p. Aleksandrą                

i Przemysławem Idzik 

- nauczycielki p. Agnieszka Mróz oraz Monika Kozak-Wojciechowska 

- pracownicy Urzędu Gminy 

- sołtysi i mieszkańcy gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 13 radnych, co 

stanowiło  87 %  ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecni radni: Januchta Jacek, Piwowar Bernarda– usprawiedliwieni. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radną Halinę Cieślik, która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgodnie z ustaleniami na posiedzeniu połączonych 

komisji chciałbym zgłosić wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 11 h) 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę działki nr ew. 954/9 w obrębie 

geodezyjnym Czerwona Górka na okres 10 lat z dotychczasowym dzierżawcą. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o wprowadzenie do 

porządku obrad punktu 11 h) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę działki                 

nr ew. 954/9 w obrębie geodezyjnym Czerwona Górka na okres 10 lat z dotychczasowym 

dzierżawcą. 

Za – 13/13 obecnych radnych. Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie porządku obrad z wprowadzoną zmianą. 

Za – 13/13 obecnych radnych.  Porządek obrad został przegłosowany jednogłośnie. 

Porządek obrad po zmianach stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Wręczenie nagrody Wójta Gminy Łączna za wybitne osiągnięcia muzyczne. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

7. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

8. Pytania, wnioski, interpelacje. 

9. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

10. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Łączna 

a) debata nad Raportem 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Łączna 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na dzierżawę części nieruchomości nr ew. 213/1 w obrębie geodezyjnym 

Czerwona Górka na czas nieoznaczony z dotychczasowym dzierżawcą 

b) zmiany Programu Stypendialnego Gminy Łączna 

c) zmian w Regulaminie określającym wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród a także 

wysokości, szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego                   

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Łączna 

d) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Łączna, w roku szkolnym 2022/2023 

e) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2021 rok 

f) zmian budżetu Gminy Łączna na 2022 rok 

g) zmian Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2022-2030  

h) wyrażenia zgody na dzierżawę działki nr ew. 954/9 w obrębie geodezyjnym Czerwona 

Górka na okres 10 lat z dotychczasowym dzierżawcą 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Łączna za 2021 rok 

b) informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego 

c) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok wraz z uzasadnieniem 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

e) dyskusja 

f) głosowanie uchwały 

13. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 26 maja 2022r. 

14. Zakończenie obrad. 
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Ad  4. 

Wręczenie nagrody Wójta Gminy Łączna za wybitne osiągnięcia muzyczne. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, dzisiejsza sesja jest sesją wyjątkową, jest z nami 

honorowy gość, nasz mieszkaniec, 11-letni Franciszek Idzik. Jest to osoba wybitnie 

uzdolniona. Proszę Pana Wójta o zabranie głosu.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, ostatnimi czasy zostałem zaproszony na 

uroczystość zorganizowaną przez Dyrektor GBP w Łącznej, w której udział wziął Franek 

Idzik, uświetnił on swoją grą tą uroczystość. Słuchając gry Franka przypomniałem sobie 

wszystko to co dotyczyło kształcenia muzycznego moich własnych dzieci. Ile trzeba było 

włożyć pracy, wysiłku a efekty bywały różne. Na temat osiągnieć Franka najlepiej powiedzą 

jego rodzice, myślę, że w przerwie występu mama Franka zabierze głos i opowie o sukcesach 

swojego syna, które są oszałamiające. Rolą samorządu Gminy, Wójta, Rady Gminy jest 

troska o wszystko co dotyczy mieszkańców. Chłopiec uczy się w szkole muzycznej im. 

Różyckiego w Kielcach natomiast pochodzi z Łącznej.  

Wójt Gminy życzył chłopcu sukcesów, natomiast nauczycielom którzy prowadzą Franka 

satysfakcji z osiąganych przez niego sukcesów oraz przekazał chłopcu dyplom za wybitne 

osiągnięcia z dziedziny muzyki, których źródłem jest wspaniały talent poparty ciężką pracą, 

wrażliwością muzyczną i wytrwałością wraz z nagrodą Samorządu Gminy Łączna                           

w wysokości 3 tys. zł. Podziękował również za promowanie Gminy Łączna w całej Europie. 

 

Mama Franciszka p. Aleksandra Idzik – zabrała głos, dziękujemy za zaproszenie, na pewno 

spożytkujemy tą nagrodę na zakup nowego instrumentu. Franio od września będzie również 

uczył się gry na pianinie u Pani Moniki Kozak-Wojciechowskiej. Przyznana nagroda będzie 

spożytkowana przez nas w szczytnym celu. Pozwolę sobie więcej opowiedzieć o sukcesach 

Frania w przerwie pomiędzy wykonywanymi przez niego utworami. Na początku będziemy 

mieli okazję wysłuchać „Preludium” autorstwa Fritza Kreislera, a zaraz po nim „Wiosny” 

Antonio Vivaldiego część I. Zapraszamy. 

 

Występ honorowego gościa Franciszka Idzika - część I. 

 

Mama Franciszka p. Aleksandra Idzik – zabrała głos, mimo młodego wieku Franio wziął 

udział w wielu konkursach o zasięgu ogólnopolskim i międzynarodowym. Ma na swoim 

koncie liczne występy w kraju m. in. Na Zamku Królewskim w Warszawie oraz za granicą. 

Wraz z zespołem miał okazję koncertować w stolicy Azerbejdżanu Baku w ramach 

Światowego Jamboree Skautowego. W tym roku już po raz drugi zagra dla publiczności                  

w Wiedniu w ramach nagrody za pierwsze miejsce w Międzynarodowym Konkursie 

Wiedeńskim. Franio występował również z orkiestrą „Wirtuozi Lwowa”.   

W roku szkolnym 2021/2022 Franio osiągnął wiele wspaniałych sukcesów: 

1. Pierwsze miejsce w „Międzynarodowym Konkursie Muzycznym Tiziano Rossetti” – 

Lugano, Szwajcaria (grudzień 2021), 

2. Złoty Medal w „ Międzynarodowym Konkursie Muzycznym Sfogato Stage” – Kraków 

(grudzień 2021), 

3. Pierwsze miejsce w „XII Międzynarodowym Konkursie Muzycznym 12th World Open 

Music Competition” – Belgrad, Serbia (grudzień 2021), 

4. Pierwsze miejsce w Międzynarodowym Konkursie Muzycznym „IMKA Music 

Competition” – Sarajewo, Bośnia i Hercegowina (grudzień 2021), 

5. Pierwsze miejsce w „Międzynarodowym Konkursie Młodych Muzyków Nouvelles Etoiles” 

– Paryż, Francja (styczeń 2022), 

6. Pierwsze miejsce w „V Szkolnym Konkursie Etiud dla uczniów skrzypiec” Kielce (luty 

2022), 
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7. Pierwsze miejsce w „II Międzynarodowym Konkursie Muzycznym Gloria Artist” Wiedeń, 

Austria (luty 2022) oraz zaproszenie do udziału w koncercie laureatów w Wiedniu w maju 

tego roku, 

8. Tytuł „Laureata oraz Osobowości Artystycznej” w V Ogólnopolskim Konkursie 

organizowanym w ramach festiwalu w „Barokowym Stylu” (marzec 2022), 

9. Pierwsze miejsce w „VI Ogólnopolskim Konkursie Skrzypcowym w Toruniu” (marzec 

2022), 

10. Pierwsze miejsce w „ Ogólnopolskim Konkursie Skrzypcowym Pruchnickie Konfrontacje 

Skrzypcowe” Pruchnik (kwiecień 2022), 

11. Pierwsze miejsce w „VII Ogólnopolskim Festiwalu Skrzypcowym” Kielce (kwiecień 

2022), 

12. Pierwsze miejsce w „II Międzynarodowym Konkursie Muzyki Kameralnej KraCamera” 

2022 wraz z zespołem “Allegretto”, maj 2022, 

13. Pierwsze miejsce w „II Międzynarodowym Wiedeńskim Konkursie Muzycznym” 

Wiedeń, Austria (czerwiec 2022). 

Od czterech lat Franio uczestniczy w warsztatach skrzypcowych w Łańcucie, Podkowie 

Leśnej oraz w Busku Zdroju. Jest doceniany przez profesorów z całego kraju. Każdy kto miał 

okazję poznać Franka wie, że to wspaniały i skromny człowiek, lubiany przez wszystkich.            

W ocenie Frania nie sposób pominąć jego wyników w nauce. Od początku edukacji sukcesy 

muzyczne idą w parze z sukcesami edukacyjnymi. Wszystkie osiągnięcia przychodzą mu                  

z łatwością, jednak wymagają systematycznej pracy. Oprócz zainteresowań muzycznych 

Franio jest ogromnym fanem sportu, tą miłość do sportu zawdzięcza tacie. Uwielbia grać                 

w piłkę nożną, jeździć na nartach i pływać. Dbamy o to żeby każdego dnia po kilka godzin 

miał kontakt ze sportem bo jest to dla niego odskocznia i ogromna radość. Mieliśmy okazję 

usłyszeć „Preludium” Fritza Kreislera oraz „Wiosnę” Antonio Vivaldiego, na koniec 

zapraszam do wysłuchania IX Koncertu skrzypcowego Charles-Auguste Bériota część I. 

 

Występ honorowego gościa Franciszka Idzika - część II. 

 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos i zwróciła się do Franciszka, jestem pod olbrzymim 

wrażeniem, dziękujemy za wspaniałe emocje podczas występu, dziękujemy że jako młody 

mieszkaniec naszej gminy rozsławiasz ją w Polsce i za granicami. W imieniu całej Rady 

Gminy gratuluję dotychczasowych osiągnięć oraz życzę kolejnych sukcesów, realizacji 

planów i zamierzeń. Jesteśmy wszyscy pod olbrzymim wrażeniem. Dziękuję za obecność. 

Mama Franciszka p. Aleksandra Idzik – zabrała głos, dla nas również zaszczytem było 

wystąpić dla Państwa. Jest tak, że można grać poza granicami kraju, a zawsze najgorszy stres 

jest u siebie. Dziękujemy za wspaniałą nagrodę i docenienie syna oraz że mogliśmy wystąpić. 

Nauczycielka p. Agnieszka Mróz – zabrała głos, jestem bardzo wzruszona wsparciem które 

Państwo okazali Frankowi, mieszkańcowi Państwa gminy. Edukacja muzyczna jest bardzo 

kosztowna, bardzo ważne jest takie wsparcie. Akurat instrument na którym gra Franek nie jest 

jego własnością, jest wypożyczony z Kolekcji Lutniczej w Warszawie. Są to nieduże 

skrzypce ale warte prawie 10 tys. zł. Instrumenty z kolekcji zdobywały nagrody na 

konkursach lutniczych. Nie chcieliśmy narażać rodziców na zakup instrumentu z którego 

Franek zaraz wyrośnie. Każdy konkurs to koszt, płaci się wpisowe czasem w wysokości 

kilkuset złotych. Franio musi jeździć również na warsztaty, takie warsztaty to też jest czasem 

koszt kilku tysięcy złotych. Później instrument, który trzeba kupić, dobry instrument to jest 

koszt kilkudziesięciu tysięcy złotych, taki na którym można w ogóle zaistnieć na konkursach. 

Jako nauczyciel dziękuję i jestem wzruszona że Państwo tak wspierają swoje dzieci z gminy.  

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 

Zaproszeni goście opuścili salę obrad. 
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Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Ad  5 i 6. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 26 maja 2022r. do dnia 29 czerwca 2022r. przedstawił  Wójt Gminy  

p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

27 maja - w spotkaniu z Dyr. ZTM w Kielcach w sprawie zwiększenia środków dotacji na 

obsługę linii nr 12 do Klonowa. W tracie rozmowy Dyrektor zadała mi pytanie czy w dalszym 

ciągu jesteśmy zainteresowani utrzymaniem tej linii powiedziałem że tak, tym bardziej że 

dysponujemy danymi przygotowanymi przez ZTM w kwestii dot. obłożenia tej linii. Okazuje 

się że jest to stała liczba osób ponad 30, które korzystają z linii w ciągu dnia. Nastąpiła 

niewielka podwyżka stawki za wozokilometr zw. ze wzrostem cen paliw; 

30 maja - w konferencji w ŚUW w Kielcach w sprawie „Polskiego Ładu”. Była to 

konferencja prasowa mówiąca o tym, które z gmin woj. św. otrzymały w drugiej edycji 

Polskiego Ładu i jakie środki. Jak wiemy Gmina Łączna w tej edycji otrzymała poważną 

kwotę ponad 15 mln zł na trzy inwestycje z trzech obszarów. Jeszcze nie otrzymaliśmy 

oficjalnej promesy na żadną z inwestycji ale te środki otrzymamy i będą do wykorzystania na 

inwestycje strategiczne które uzgodniliśmy wspólnie z Wysoką Radą. Najważniejszą była 

przebudowa wodociągu w Zagórzu, na to będzie 5 mln zł dofinasowania. Druga rzecz to 

budowa kanalizacji sanitarnej w Podzagnańszczu również kwota 5 mln zł i trzecia inwestycja 

przebudowa i modernizacja ujęć wody. Ujęcia wody w Klonowie i Zaleziance będą podlegać 

gruntowej modernizacji. Klimat nam się zmienia dostarczanie wody jest jednym z priorytetów 

gminy. Środki w całości pójdą na zadbanie o to żeby przez najbliższą dekadę, czy dekady 

mieszkańcy gminy Łączna byli zaopatrzeni w wodę w sposób który nie budzi wątpliwości. 

Sprzęt, którym dysponuje Zakład Gospodarki Komunalnej jeśli chodzi o wyposażenie ujęć 

wody i stacji uzdatniania wody to urządzenia które pamiętają lata 70-te. Stopień ich zużycia 

jest już znaczny i wymaga nakładów finansowych; 

7 czerwca - w spotkaniu w Nadleśnictwie Suchedniów dot. naprawy drogi gminnej do 

Osieczna. Prosiłem aby wspólnie spróbować znaleźć wsparcie u Wojewody żeby 

przeprowadzić jak najszybsze uwłaszczenie dróg, ponieważ nie będąc właścicielem nie 

możemy sięgać po środki zewnętrzne. Akurat tym odcinkiem do Osieczna jest zainteresowane 

również Nadleśnictwo Suchedniów ponieważ w tym Nadleśnictwie znajdują się ważne 

urządzenia tj. sama Leśniczówka jak i miejsce do którego wiele osób przyjeżdża i odbywają 

się spotkania itp.; 

8 czerwca - w święcie szkoły w Goździe; 

10 czerwca - w spotkaniu z Dyrektorem Nadzoru Wodnego Wód Polskich w Skarżysku-Kam 

w sprawie nowych uregulowań dotyczących budowy wjazdów na wszystkie posesje, na które 

to zgłoszenia opinie obowiązkowo sporządza także właściwe przedstawicielstwo Wód 

Polskich. Sprawa jest nowa, od momentu stworzenia Wód Polskich wszystkie urządzenia typu 

wjazd na posesje powinny być zgłoszone również do Wód Polskich. Jest na to odpowiedni 

druk, będziemy prowadzić taką kampanię z urzędu żeby każda osoba zwracająca się do nas o 

wykonanie wjazdu na posesję była poinformowana że powinna złożyć druk do Wód Polskich. 

Brak tej informacji jest obłożony karą wg. ustawy kilku tysięcy złotych. Osoby składające 

nowe wnioski o wykonanie wjazdu na posesję będziemy instruować; 

13 czerwca - w spotkaniu z prezesem firmy Budromost w Starachowicach w sprawie 

inwestycji drogowych na naszym terenie. Wśród dzisiejszych uchwał będzie uchwała, która 

dot. inwestycji w Goździe, odcinek drogi jest naszą własnością, radni z Gozdu w poprzednich 

kadencjach już sygnalizowali że ten problem należy wykonać. Odcinek drogi do kilku posesji, 

zimą trudno tam dojechać, odśnieżyć, utrudniony jest również handel obwoźny, 
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- w spotkaniu z koordynatorami projektu świetlicowego realizowanego przez GOPS Łączna. 

Projekt świetlicowy firmowany jest przez GOPS, kwota dofinansowania sięga 1 600 tys. zł. 

Projekt będzie kończył się w tym miesiącu; 

20 czerwca - w spotkaniu z Wojewodą Świętokrzyskim i Nadleśniczym Nadleśnictwa 

Suchedniów w sprawie problemów związanych z uwłaszczeniem nieruchomości pod drogami 

gminnymi. Jednym z tych odcinków jest droga do Osieczna – uzyskanie prawa własności jest 

podstawą ubiegania się o środki na przebudowę dróg gminnych z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg dla zadań powiatowych i gminnych. Poinformowałem Wojewodę o naszych 

problemach zw. z uwłaszczeniem na drogach poprzez ścieżkę prowadzoną przez Starostwo 

Powiatowe. Prosiliśmy aby pomógł w ścieżce która będzie omijała Starostwo i będzie 

prowadzona tylko na linii Gmina - Urząd Wojewódzki. Z informacji, które uzyskaliśmy 

wynika że będzie w tej kwestii wsparcie Wojewody i pomoc ze strony pracowników 

Wojewody. Wierzymy że uda się wszystkie nasze sprawy w najbliższym czasie uregulować 

aby móc sięgać po środki zewnętrzne. Jeśli nie mamy własności to nie możemy sięgać ani do 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Gminnych ani do RPO, nie ma możliwości 

wykonania inwestycji na nieruchomości która nie stanowi własności gminy; 

21 czerwca - w spotkaniu z Burmistrzem Suchedniowa, dotyczyło kwestii uwłaszczenia 

jednej z nieruchomości. Prosimy Radnych Suchedniowa i Burmistrza aby przeprowadzili 

pewne kwestie wymagające ich udziału; 

23 czerwca - w uroczystym zakończeniu roku szkolnego klas ósmych w Zespole Szkolno-

Przedszkolnym w Łącznej. W tym roku Stypendium Wójta Gminy Łączna za wybitne 

osiągnięcia lub wyniki w nauce otrzymali: 

- w Szkole Podstawowej w Łącznej: 

  1. Maja Mędak 

  2. Miłosz Śniowski 

  3. Amelia Obara 

  4. Julia Moćko 

  5. Ewa Łakomiec 

  6. Olaf Krupiński 

  7. Natalia Fąfara 

- w Szkole Podstawowej w Goździe: 

  1. Maria Gil 

  2. Maja Jabłońska 

  3. Lena Kowalska 

Statuetkę PRIMUS INTER RARES OTRZYMAŁA Julia Moćko. Średnia 6,0, uczennica 

uczestniczyła w wielu przedsięwzięciach m.in. Olimpiadach ochrony środowiska na szczeblu 

ogólnokrajowym. Dziewczynka przez ostatnie 5 lat nie opuściła ani jednej lekcji;  

27 czerwca - posiedzeniu absolutoryjnym ZGGŚ w Bielinach, 

                   - w posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Gminy Łączna, 

28 czerwca - w połączonym posiedzeniu komisji Rady Gminy Łączna. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 
- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2022 rok, 

- w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 

w Łącznej,                                      

- w sprawie zmiany planu finansowego dla wydzielonego rachunku dochodów i wydatków 

związanych z realizacją zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy dotkniętym konfliktem 

zbrojnym na terenie Ukrainy ze środków Funduszu Pomocy w 2022 roku, 
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- w sprawie powołania komisji konkursowej dla wyłonienia kandydata na stanowisko 

dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej. Wpłynęła 1 oferta. Kandydatką na to 

stanowisko została p. Jolanta Żaczek, 

- w sprawie powołania komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli ubiegających się o awans na 

stopień nauczyciela mianowanego. 

                                        

W dniu 10 czerwca br. Gmina ponownie unieważniła drugi już przetarg 

nieograniczony na realizację inwestycji „Termomodernizacja Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Łącznej” dofinansowanej z „Polskiego Ładu” w wysokości 500.000 zł. 

Wartość zadania 600.000 zł. W terminie składania ofert, złożono pięć ofert. Jedna z ofert 

podlegała odrzuceniu. Oferty przewyższały kwotę zabezpieczoną w budżecie. W pierwszych 

dniach lipca Gmina ponownie ogłosi przetarg na realizację tej inwestycji. 

W ostatnich dniach wykonany został Program Funkcjonalno-Użytkowy na potrzeby 

budowy instalacji fotowoltaicznych na budynkach Zespołu Szkół w Łącznej i w Goździe                  

w ramach wspólnego wniosku ZGGŚ. Program Funkcjonalno-Użytkowy będziemy 

realizować w obu szkołach w oparciu o środki które są zapisane w strategii ZGGŚ na ten cel. 

Chcę dodać że w II edycji Polskiego Ładu ZGGŚ otrzymał dofinansowanie na działania tzw. 

okołoturystyczne. Z kwoty dofinansowania wynika że każda z gmin otrzyma 1 800 tys. zł. Na 

co przeznaczymy te środki będzie to przedmiotem wspólnych obrad i podejmiemy decyzję. 

W dniu 27.06.2022 r. rozesłano zapytania cenowe do potencjalnych oferentów na 

zadania dotyczące budowy altan w miejscowościach Gózd i Zalezianka oraz budowy siłowni 

zewnętrznej w miejscowości Zalezianka. Po rozstrzygnięciu zapytań będzie znana kwota 

całości inwestycji. Dofinansowanie z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-

2020 wynosi 126 214,00 zł, ponieważ stanowi ono refundację poniesionych kosztów, 

Stowarzyszenie „Łączna nas łączy” wystąpi do Rady Gminy o udzielenie pożyczki na ten cel. 

Były pewne perturbacje w Stowarzyszeniu zw. z uzyskaniem KRS-u. Wszystkie zostały 

zażegnane. Dzisiaj problemem pozostaje czy za kwotę 126 tys. zł uda się wykonać tą 

inwestycję. Moje stanowisko jest takie że jeśli mielibyśmy jako gmina dołożyć np. 20 tys. zł 

to strata 126 tys. zł byłaby niepowetowana. Będzie to przedmiotem dyskusji na komisjach. 

Została wykonana także dokumentacja techniczna modernizacji budynku użyteczności 

publicznej w Kamionkach wraz z budową zaplecza technicznego i zagospodarowaniem terenu 

wokół poczty. W pierwszej połowie lipca zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie prac 

budowlanych. Całość finansowana z nagrody w konkursie „Rosnąca Odporność”, czyli                    

z przyznanej kwoty 1 mln zł za szczepienia. Z tych środków został już wykonany wjazd                    

i parking przy NZOZ w Kamionkach. 

Została również wykonana dokumentacja techniczna rozbudowy i modernizacji 

oczyszczalni ścieków Kamionkach, od miesiąca lipca wykonawca zacznie organizować plac 

budowy  i rozpocznie etap prac budowlanych. 

Nadal wystawiane są wezwania do złożenia deklaracji w sprawie wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wezwania w sprawie różnic między osobami 

zameldowanymi a wskazanymi w deklaracji. 

Od 1 stycznia br. przyjęto i wprowadzono do Centralnej Ewidencji Emisyjności 

Budynków  ponad 1200 szt. deklaracji dotyczących źródeł ciepła i źródeł spalania paliw. 

Do 31 lipca br. przesunięty został termin na opracowanie koncepcji i dokumentacji 

projektowej PSZOK w Łącznej. Na naszej stronie internetowej jest ogłoszenie z prośbą do 

wszystkich mieszkańców gminy żeby zapoznać się z treścią artykułu, ponieważ mamy do 

czynienia na PSZOKU z odwożeniem przez mieszkańców gminy odpadów, które do tego 

PSZOK-u trafić nie mogą. Warunki i co podlega przyjęciu opisujemy bardzo dokładnie. 

Proszę o zapoznanie się wszystkich z treścią ponieważ spowoduje to mniejsze problemy                  

w momencie pojawienia się w punkcie selektywnej zbiórki. Projekt, który został 
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przygotowany przez firmę na nasze zlecenie będzie nowoczesny. Miałem okazję porównać 

projekt realizowany aktualnie przez Gminę Zagnańsk i muszę powiedzieć że jest on 

imponujący ale niestety nie jest tak dopracowany w szczegółach jak nasz. Mam nadzieję, że 

ten PSZOK w najbliższym czasie powstanie i będzie to miejsce które nie będzie śmietniskiem 

tylko punktem w którym każdy będzie mógł przyjechać zostawić odpady i zrobi to w 

najkrótszym czasie przy jak najmniejszym zużyciu energii własnej. 

Urząd kompletuje dokumentację do notariusza w sprawie przejęcia na własność dróg 

położonych w Podłaziu. 

Zostały przekazane dokumenty do gminy Suchedniów w sprawie złożenia wniosku do 

Wojewody w sprawie przejęcia prawa własności działki zabudowanej budynkiem biblioteki             

w Kamionkach. 

W dniu 1 sierpnia br. nastąpi otwarcie ofert w pierwszym przetargu ograniczonym na 

sprzedaż działki rolnej położonej w Goździe o nr ewid. 23/3, o pow. 1,4424 ha. 

Na wniosek mieszkańców Osełkowa oraz Czerwonej Górki zmieniona została 

organizacja ruchu na drogach gminnych w tych miejscowościach. 

Na Czerwonej Górce za torami wprowadzono zmianę polegająca na zakazie 

zatrzymywania się po obu stronach jezdni na całej długości drogi. 

W msc. Osełków na zakręcie od strony Ostojowa zamontowano lustro drogowe celem 

poprawy widoczności oraz zwiększenia bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Uzupełniono 

również część oznakowania pionowego przy drogach gminnych. 

Na zlecenie Gminy na przełomie maja/czerwca wykoszone zostały pobocza oraz rowy 

wzdłuż starodroża S7. Koszenie zostało zlecone firmie zewnętrznej. 

Na wniosek sołectwa Zalezianka w okolicy posesji 50A zamontowane zostały 

dodatkowe przystanki na żądanie w obie strony. 

Na wniosek mieszkańców msc. Jaśle zamontowano przystanek przy posesji Jaśle 7. 

W m-cu czerwcu dwukrotnie sprzątano oraz koszono okolice zbiornika Jaśle przed 

imprezami organizowanymi przez bibliotekę gminną. 

W pierwszych dniach lipca planowane jest ogłoszenie przetargu na przebudowę drogi 

gminnej w msc. Gózd tzw. Laski działka nr 45 oraz 183/2. 

W maju oraz czerwcu wyrównano kruszywem 2 drogi gminne: Podłazie-Krzyżka oraz 

Osieczno. 

W czerwcu na wniosek radnego Ledwójcika wykoszono oraz usunięto zakrzaczenia na 

drodze przy cmentarzu w Kamionkach. Wyrównano również kruszywem zapadnięte pobocze 

przy tej drodze. 

W czerwcu przed świętem Bożego Ciała wykoszono chodnik przy drodze powiatowej 

od poczty do drogi na cmentarz w Kamionkach. 

W czerwcu pracownicy gospodarczy na prośbę ULKS Łączna wykosili boisko przed 

meczem. 

W ostatnich tygodniach wykoszono pobocza przy drodze gminnej w Czerwonej Górce 

za torami oraz drogę prowadzącą do nieruchomości nr 13. 

Wymieniono niesprawne lampy oświetleniowe na odcinku drogi dojazdowej do 

miejscowości Osełków, Stawik w liczbie 6. 

Ciągle trwają prace polegające na wykoszeniu poboczy przy drogach gminnych. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, chciałbym odczytać pismo, które 

wpłynęło do mnie 13 czerwca 2022r. ze Starostwa Powiatowego w Skarżysku-Kamiennej 

podpisane przez Członka Zarządu p. Annę Leżańską. Jest to odpowiedź Starostwa na wnioski 

Radnych Gminy Łączna zgłaszanych na komisji objazdowej dróg w gminie Łączna                       

w dniu 5 maja 2022r. 

Wójt odczytał pismo. 
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Ad  7. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, Komisja Finansowo-Gospodarcza obradowała 27.06.2022r. 

Tematyka: 

1. Omówienie pisma mieszkańca gminy z prośbą o sprzedaż lub przedłużenie umowy 

dzierżawy gruntu nr 954/9 położonego w miejscowości Kamionki. 

2. Opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 

3. Omówienie projektów uchwał w sprawie zmian budżetu gminy oraz zmian WPF. 

4. Stan zaawansowania inwestycji zaplanowanych na 2022r. 

5. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – poinformowała, pomiędzy 

sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,       

w omawianym okresie nie było posiedzenia komisji.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Radny Edmund Wykrota – poinformował, 

między sesjami nie odbyła się Komisja Rewizyjna. 

 

Ad 8 i 9. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, do Rady Gminy między sesjami 

wpłynęły następujące pisma:  
1/ 09.06.2022r. Wojewoda Świętokrzyski, zawiadomienie o wszczęciu postępowania 

nadzorczego w sprawie uchwały Nr XXXVII/226/2022 z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie 

gminy Łączna w roku 2022. Rozstrzygnięcie nadzorcze z dnia 21 czerwca 2022r. 

stwierdzenie nieważności w/w uchwały w całości. Okazało się, że w między czasie zmieniły 

się przepisy i to nie jest w kompetencji Rady Gminy żeby podejmować taką uchwałę. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, na jednej z komisji wspomniałem że 

prawo wodne zmieniło się na przełomie kwietnia i maja, wówczas nie byłem świadom że te 

przepisy wchodzą w życie od pierwszego dnia po ogłoszeniu w Dzienniku Ustaw. 

Kompetencje Rady Gminy zostały przeniesione w kierunku Wójta. Odpowiednio wcześniej 

poszły zgłoszenia do Wód Polskich i do Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej podpisane przez 

Wójta, opinie są pozytywne. Badania wody na zbiorniku Jaśle odbyły się już w ubiegłym 

tygodniu i kąpielisko wg. nowych przepisów, zgłoszeń mamy oficjalnie czynne od 2-31 lipca, 

ciągiem każdego dnia w godz. 10-18.  

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, kolejne pismo wpłynęło 

21.06.2022r. od mieszkańca miejscowości Kamionki odnośnie działki nr 954/9, mamy 

uchwałę w porządku dzisiejszych obrad.  

Radny Litwiński – zwrócił się do Wójta Gminy, nie usłyszałem z pisma ze Starostwa nic                

o odcinku drogi powiatowej za Kościołem w kierunku Podłazia. Jest to odcinek newralgiczny 

od 5 czy 6 lat. Na komisji objazdowej zwracałem uwagę na ten odcinek Dyrektorowi 

Czyżowi i pracownikowi operacyjnemu. Do tego w tym roku powiat nie wywiązał się                          

z zakresu pokoszenia rowów przydrożnych, poboczy zwłaszcza w miejscach 

niezamieszkałych. W tym roku przed Bożym Ciałem, tak jak Wójt powiedział na ostatniej               

z komisji że jest to jedno z większych świąt katolickich, w tym roku było to zaniedbane przez 

Powiat. Dwóch pracowników fizycznych zatrudnionych przez Urząd Gminy w ostatnich 

dniach przed Bożym Ciałem sprężało się i doprowadzili to w granicach przyzwoitości. Jako 

jedyna droga, której gmina została właścicielem to droga Podłazie-Krzyżka, odcinek 500 m. 

Jest projekt, jest własność i będę prosił Wójta i Radę o wprowadzenie tego zadania do RPO 
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albo innego programu żeby wykonać ten odcinek, byłoby to rozwiązanie naszego problemu               

z przejazdem kolejowym. 

Radny Ledwójcik – zabrał głos, ponawiam prośbę o interwencję w ZDP w zw. z dziurą na 

moście w Czerwonej Górce. Natomiast za przejazdem, to już jest nasza droga, przydałoby się 

uzupełnić ubytek nawet masą na zimno. Zwrócił się do Kierownika ZGK, mówił Pan że nie 

da się zrobić czegoś ze stukaniem nad posesjami nr 7, 8, trudno mi jest uwierzyć że w XXI 

wieku nie da się nic zrobić. Mieszka tam chora kobieta, w nocy przejeżdżają samochody                

a odgłosy stukania pokryw dwóch włazów budzą. Proszę żeby to zrobić.  

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – poinformował, jest możliwość żeby wstawić nowe. 

Radny Wisowaty – zabrał głos, jeśli chodzi o posprzątanie na Boże Ciało dla mnie to nie była 

żadna względność, był bałagan, było pokoszone nie pozbierane. Zostałem zaatakowany przez 

m.in. mieszkańców bloku, którzy mieli rację mówiąc, że na przystanku obok sklepu jest 

śmietnik, nieposprzątane. Chodnik pozarastany, pozapadany w wielu miejscach do Kościoła, 

ktoś musi o to dbać. Tam są dwie posesje żeby zadbać ewentualnie przed sobą ale reszta 

właścicieli działek nic tam nie zrobi. Działki pod chodnik były przekazane za darmo przez 

mieszkańców. Druga sprawa to droga koło cmentarza, Wójt stwierdził że zostały tam 

uzupełnione ubytki na poboczach, po większym deszczu tego kruszywa już tam nie ma, nie da 

się przejechać, dziury są straszne. Pan Kierownik Pastuszka stwierdził że ubytki będą robione 

na początku lipca. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, tak. 

Radny Wisowaty – zwrócił uwagę, przede wszystkim na zakręcie trzeba wykonać porządnie 

rowy żeby woda spływała do rowu i nie zbierała pobocza. 

Radny Wykrota – zabrał głos w sprawie pisma ze Starostwa odczytanego przez Wójta, ich 

remonty polegają na uzupełnianiu dziur, i to nie wszystkich, destruktem i postawieniu znaków 

informujących o nierównej nawierzchni. Jaka jest droga w Podzagnańszczu, na Zaskale,                   

w Klonowie, jest mi wstyd. Tak samo jak droga przy gminie. Starostwo niech się weźmie do 

roboty.  

Radny Chaba – zwrócił się do Kierownika ZGK, miejscowość Występa w tym roku 7 razy nie 

miała wody. Mówił Pan że są nowe pompy, co z tego jak wody nie ma, co za powód. Czy na 

terenie gminy jest taka miejscowość żeby tyle razy nie miała wody. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – odpowiedział, w większości to były takie sytuacje że 

trzeba było spuścić wodę na zlecenie żeby zmienić pompę. 

Radny Chaba – zwrócił uwagę, nie znam się na tym ale proszę przypilnować swoich ludzi, te 

studnie mają pracować. Zwrócił się do Skarbnik Gminy w kwestii informacji z komisji że 

mieszkańcy Występy nie płacą za śmieci, sprawdziłem i na liście nie ma ani jednej osoby                         

z Występy. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – zwrócił się do radnego Chaby, w większości 

wyłączenia wody dot. spraw technologicznych, np. wirnik się zepsuł na nowej pompie, wtedy 

musimy zamknąć wodę i montować. To nie były wyłączenia 2-3 dniowe tylko kilka godzin na 

wymianę.  

Radna Żaczek – zabrała głos, chciałabym podziękować za koszenie rowów przy drodze 

gminnej w Łącznej i posprzątanie na przystanku. Zgłosiła prośbę aby naprawić ubytki                 

w jezdni. Ubytki pojawiają się ponieważ rowy i przepusty pod mostkami, wjazdy na posesje 

są przypychane. Koszona trawa czasem nie jest do końca pozbierana. Poinformowała, po 

obfitych opadach woda płynie jezdnią, obawiam się że w tej sytuacji będzie podmywało 

nawierzchnię i będą tworzyć się zapadliska. Tak już jest w kilku miejscach. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, chciałbym się odnieść do kwestii zw.                 

z bieżącym utrzymaniem dróg. W zakres bieżącego utrzymania dróg wchodzi: koszenie pasa 

drogowego, uzupełnianie ubytków w drodze ew. uszkodzeń, dbałość o odpowiednie 

oznakowanie dróg i zimowe utrzymanie. Uwagi mieszańców do dróg powiatowych na terenie 
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naszej gminy, których zarządcą jest powiat sprowadzają się do tego że mają pretensje do 

gminy, nie do powiatu. Nie unikam odpowiedzialności za stan dróg zarówno gminnych jak              

i powiatowych. Rada Miasta Kielce uchwaliła, że nie będzie koszenia traw na terenie miasta              

i trawniki nie są koszone. Utrzymywane są trawniki przy posesjach gdzie właścicielem, 

zarządcą drogi jest spółka, firma handlowa, prywatny właściciel. Sam byłem oburzony tym 

faktem, co roku przez określony odcinek drogi powiatowej idzie procesja Bożego Ciała, 

bardzo ważnego święta i rozumiem, że powiat może wtedy nie wykosić np. pobocza                     

w Zaleziance. Ale odcinek Kamionek, ile potrzeba na to czasu. Przy wszystkich drogach 

publicznych wg. ustawy o drogach zarządca drogi odpowiada za stan dróg ale dzisiaj letnie 

utrzymanie drogi tj. koszenie kosztuje nie tyle samo co dwa lata temu. To nie chodzi o to, że 

ktoś nie chce, nie może, tylko o to że to kosztuje. Jeśli chodzi o naprawy dróg gminnych, 

kwestia starodroża i drogi koło cmentarza, mamy już podpisaną umowę z wykonawcą, który 

zgodził się przyjąć nasze zlecenie. Wolny termin miał dopiero w miesiącu lipcu. Wtedy 

wszystkie te ubytki będą usuwane w takiej samej metodzie jak te przed Urzędem Gminy do 

starodroża. Proszę o cierpliwość. Jutro jest sesja Rady Powiatu Skarżyskiego, na którą się 

wybieram i spróbuję prosić Zarząd Powiatu o większą troskę w kwestii dot. dróg. Liczę na 

wsparcie naszych radnych powiatowych żeby przypominać Zarządowi i Dyrektorowi ZDP               

o tym że istnieją drogi powiatowe również na terenie Gminy Łączna. 

Radny Litwiński – zabrał głos, chciałbym złożyć podziękowania na ręce Pana Wójta                                                          

i Kierownika ZGK za wykonanie w sposób szybki, zdecydowany, po zgłoszeniu, uszczerbku 

jakim było zerwanie poszycia dachu przepompowni w Podłaziu. Praca została wykonana 

fachowo, zostało wykoszone, powycinane, dach został zrobiony z blachy. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – poinformował, wszystko zostało wykonane ze 

środków własnych Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos i podziękowała za lustro zamontowane w Osełkowie 

oraz za wymianę lamp. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, zostało to 

sfinansowane ze środków własnych. 

Przewodnicząca Rady – zapytała o tablice informacyjne, zgłaszałam dwie tablice                            

w miejscowości Osełków i Kamionki. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, tablice są w trakcie wykonania, myślę 

że w miesiącu lipcu będą. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Ad  10. 

Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Łączna 

a) debata nad Raportem. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, ze strony mieszkańców nie było żadnych zgłoszeń 

do udziału w debacie, rozpoczynam dyskusję. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, przypominam o włączaniu mikrofonów bo 

mamy sygnały że nie słychać mówców. Nie będę odczytywał raportu ale kilka kwestii które 

dotyczą raportu jest celowe poruszyć. Pierwszy temat to fakt że gmina się wyludnia. Na 

koniec roku było 5 017 osób. To idzie w parze z tym, że ubywa również dzieci, jest ich coraz 

mniej w szkołach i jest to moim zdaniem objaw niepokojący.  

Rok 2021 był trudny, w stosunku do poprzednich lat gminie udało się po pierwsze zamknąć 

budżet. Kwota dot. całości wydatków i wysokości budżetu jest bardzo wysoka. Istotne rzeczy 

to bardzo wysoki udział środków z budżetu gminy wydatkowanych na oświatę. Są to środki         

w tej chwili na tyle poważne że przekraczają ponad 50 % subwencji oświatowej, którą 
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otrzymujemy. Obecna metoda liczenia subwencji nie daje gminom szans. Jest wskaźnik, który 

pokazuje coś bardzo ważnego, wskaźnik bogactwa gminy. Dla porównania jeśli w gminie na 

jednego mieszkańca przypada kwota 1 363 zł to najniższy wskaźnik województwa 

świętokrzyskiego tj. 700. Czyli na 102 gminy woj. św. wypadamy w środku tabeli, ma się to 

nijak do średniej krajowej która przekracza ponad 2 tys. zł na osobę. Mało jest 

przedsiębiorstw na terenie gminy.  

Przez ostatnie dwa lata wydaliśmy mniej pieniędzy na funkcjonowanie np. GBP, było mniej 

imprez w zw. z okresem pandemii.  

Natomiast ZGK jeśli chodzi o wyposażenie w tej chwili Zakład posiada niezbędne sprzęty               

i samochody. Myślę, że realizacje projektów które dot. ujęć wody i kanalizacji spowodują że 

zasobność Zakładu będzie większa i bardziej niezawodna. Nie chcemy usprawiedliwiać braku 

wody, chcemy wykonać dodatkowe odwierty, zmodernizować całą technikę, która powoduje 

że wyłącznie prądu przez PGE unieruchamia wodociąg i następują wyłączenia wody. 

Niezależnie o jakiej gminie mówimy mamy do czynienia z tym, że wodociągi mają 

wyłączenia wody na kilka godzin. Poziom wód i źródeł z których czerpiemy wodę do naszych 

wodociągów się obniża. Wody ubywa nie przybywa.  

Kwestie zw. z ochroną środowiska są ważnym tematem, gmina przygotowuje projekt na 

PSZOK, fakt że leżymy w otulinie Parku Narodowego, Parków Krajobrazowych, Natury 

2000, każe nam myśleć w kategoriach przyszłości. Gmina ma olbrzymie szanse żeby 

skanalizować większy procent terenów, myślę o miejscowości Zalezianka, Występa. Klonów 

to jedyna miejscowość bardziej oddalona ale to najpiękniejsza miejscowość w górach 

świętokrzyskich, tam powinna powstać lokalna kanalizacja sanitarna. Jeśli wszystko pójdzie 

zgodnie ze Strategią opracowaną dla ZGGŚ to myślę że kanalizacja w Klonowie powstanie.  

Dobra ocena Urzędu Gminy wynika wprost z pracy urzędu. Chcę skierować dzisiaj na sesji 

absolutoryjnej podziękowania do wszystkich pracowników Urzędu Gminy. Odebrałem 

sugestie osób, które nie mieszkają w naszej gminie, a które mówiły że w gminie Łączna 

można załatwić coś od ręki, a w innych urzędach trzeba czekać. To wynika ze sprawności 

naszych pracowników. Uczymy się wielu rzeczy, urząd to ludzie, poradziliśmy sobie również 

z nową sytuacją dot. uchodźców.  

Pomoc społeczna - podziękowania dla Kierownik GOPS za wysiłek, zaangażowanie                     

w realizowany projekt świetlicowy. Napotykaliśmy poważne problemy i trudności z jego 

funkcjonowaniem bo były pewne obostrzenia. Kwota programu w oparciu o środki unijne to 

prawie 2 mln. zł. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, pracownicy bardzo się zaangażowali. 

Mamy w świetlicach taką ilość zakupionego w ramach projektu sprzętu, którego wartość 

przekracza 300 tys. zł. Osoby, które przyjechały do nas na występy powiedziały, że nawet 

marzyć nie mogą o takim sprzęcie. Myślę, że to dla naszych mieszkańców, młodzieży, dzieci 

będzie przez kolejne lata służyć.  

Kolejna rzecz, wzrastająca ilość środków które musimy przeznaczać na DPS-y. Środki idą na 

uzupełnienie różnicy wynikającej z wysokości renty, emerytury osoby kierowanej do DPS,               

a stawką miesięczną utrzymania osoby w ośrodku. Mówimy w kategoriach finansowych ale 

przychodzi przemyślenie, że to nie są ludzie którzy nie mają rodzin, a ktoś o nich zapomniał. 

Gmina nie chce się wymigać od pomocy, bo wszędzie tam gdzie mówi się o samotności osób 

starszych naszym obowiązkiem jest zajęcie się takimi osobami bez względu na to czy ta 

osoba ma problem alkoholowy, czy nie ma żadnych innych problemów oprócz samotności. 

Samorząd nie jest tylko od wręczania nagród za osiągnięcia ale o pamiętaniu o ludziach 

którzy są obok nas, i których męczy samotność. Pojawienie się pracownika socjalnego może 

być czymś co przynosi radość.  

Otrzymaliśmy nagrodę 1 mln zł za szczepienia, myślę że wydamy wszystkie środki.  

Pamiętacie szum medialny wokół kwestii zw. z niezapłaceniem przez gminę części środków 

za realizację przez firmę Sanitex kanalizacji sanitarnej w Łącznej. Byłem uparty                                
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i zdeterminowany, prawda zawsze powinna zwyciężać. Gmina odzyskała już te środki 

niewielkie wynikające z odsetek, w tej chwili sprawa jest w toku w sądzie myślę że i to 

odzyskamy. 

Zadłużenie budżetu 25 % nie jest wielkością porażającą, przeszkadzają nam wskaźniki, ten 

temat dotyczy wiele samorządów w Polsce.  

Cieszę się z faktu, że gmina jest w doborowym towarzystwie, i należy do Stowarzyszenia 

LGD, ZGGŚ. To związek 11 gmin, które potrafią współpracować przy realizacji szeregu 

programów. Na dobrą sprawę wszystko to co zrobiliśmy jeśli chodzi o ochronę środowiska 

pochodzi właśnie ze współpracy ze ZGGŚ. Dzisiaj jesteśmy na progu czegoś co spowoduje, 

że 11 gmin będzie miało spore środki. Warunek jest tylko jeden muszą te środki być 

uruchomione przez UE. Obietnice powstania centrum samorządowego łącznie z amfiteatrem, 

zagospodarowanie dróg, otoczenia w centrum, drugi element - zbiornik Jaśle, oba te projekty 

znalazły się w pozakonkursowych środkach. Jeśli zostaną uruchomione programy unijne 

dostaniemy środki na te inwestycje. Chcielibyśmy żeby zbiornik Jaśle był nie tylko retencyjny 

ale i turystyczny. W tej chwili powstają tam nowe obiekty budowane przez osoby fizyczne, to 

Państwo zdecydowaliście o zmianie planu zagospodarowania przestrzennego. Tam można 

zlokalizować obiekty, które mogą być magnesem przyciągającym inwestorów. Wierzę, że 

pierwszym elementem, który zrobimy w tym kierunku jest obiecana budowa drogi                            

w Jaślach. Jesteśmy na etapie realizacji projektu, chciałbym zapoznać z tym projektem 

właścicieli, mieszkańców posesji położonych przy tej drodze.  

Czy można było lepiej, zawsze jest taka sytuacja. Niezależnie od okoliczności, z którymi 

mamy do czynienia zawsze powinna nam przyświecać myśl: róbmy tak żebyśmy się swoich 

decyzji nie wstydzili, a my dzisiaj nie mamy się czego wstydzić. Mamy przed sobą do 

zrealizowania bardzo poważne zadania. Dziękuję bardzo. 

Radny Wykrota – zabrał głos, chciałbym odnieść się do spraw zaległości na rzecz gminy za 

2021r. i tak: o śmieciach już była mowa ponad 70 tys. zł., ściągalność jak w roku 2020 tak              

i teraz, podatki od osób prawnych 21 tys. zł, opłaty za dzierżawę gruntu, na dzierżawę umowę 

podpisuje Wójt ewentualnie Rada wydaje zezwolenie, dziwne że nieściągalność jest                           

w wysokości 18 tys. zł, zrywa się taką umowę. Opłaty za korzystanie z przystanków, to 

przewoźnicy sobie jeżdżą i nie płacą. Dopłata do ZGK do kanalizacji kwota 98 469,08 zł. 

Radny Wisowaty – zauważył, zmniejsza się. 

Radny Wykrota – odpowiedział, zmniejsza się ona bardzo powoli. Czekam na to, że 

kanalizacja powstanie w Podzagnańszczu i myślę że ta dopłata będzie znacznie mniejsza,                 

a wręcz zlikwidowana. To jest luksus, ja płacę za szambo więcej niż Ci co mają kanalizację. 

O wodzie nie powiem, wszyscy korzystają. Na koniec pozytywna uwaga że w 2021r. nie 

zostały podniesione opłaty za śmieci. Dziękuję. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – poinformował, Suchedniów ma nową taryfę i ścieki 

są po 11 zł. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Ad  10. 

Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Łączna 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Łączna. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

Uchwała  Nr  XXXVIII/231/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2022r. 

została podjęta większością głosów (za – 12, przeciw – 1/13 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad  11 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę części nieruchomości nr ew. 

213/1 w obrębie geodezyjnym Czerwona Górka na czas nieoznaczony z dotychczasowym 

dzierżawcą. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, na ostatnich komisjach połączonych wypłynął 

wniosek aby w tytule uchwały zmienić zapis. Proszę o wyjaśnienie Kierownika Wydziału 

Technicznego. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, zgodnie                               

z wnioskiem z ostatnich komisji połączonych o zmianę terminu dzierżawy w/w gruntu na 

okres 10 lat zamiast na czas nieoznaczony, proszę o wprowadzenie zmian: 

- w tytule uchwały określenie „na czas nieoznaczony” zamieniamy na określenie „na okres 10 

lat”, 

- w § 1 określenie „na czas nieoznaczony” zamieniamy na określenie „na okres 10 lat”, 

- w uzasadnieniu w linijce 3 czyli w tytule uchwały określenie „na okres nieoznaczony” 

zamieniamy na określenie „na okres 10 lat”, 

- w uzasadnieniu w linijce 9 określenie „na okres nieoznaczony” zamieniamy na określenie 

„na okres 10 lat”, 

- w uzasadnieniu w kolejnym akapicie określenie „na okres nieoznaczony” zamieniamy na 

określenie„na okres 10 lat”. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesionymi poprawkami 

poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXVIII/232/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2022r. 

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę części nieruchomości nr ew. 213/1 w obrębie 

geodezyjnym Czerwona Górka na okres 10 lat z dotychczasowym dzierżawcą 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  11 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Programu Stypendialnego Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXVIII/233/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2022r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, wstrzymało się – 2/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 11 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Regulaminie określającym wysokość stawek oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego           

i za warunki pracy oraz wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw, nagród a także wysokości, szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 

dodatku mieszkaniowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

Uchwała  Nr  XXXVIII/234/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2022r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, wstrzymało się – 2/13 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Łączna,             

w roku szkolnym 2022/2023. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

Uchwała  Nr  XXXVIII/235/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

Uchwała  Nr  XXXVIII/236/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2022r. 

została podjęta większością głosów (za – 12, wstrzymał się – 1/13 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2022 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

Uchwała  Nr  XXXVIII/237/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 11 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2022-2030. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXVIII/238/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 h) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę działki nr ew. 954/9 w obrębie 

geodezyjnym Czerwona Górka na okres 10 lat z dotychczasowym dzierżawcą. 

Radna Krawczyńska – zapytała, czy w projekcie uchwały nie powinien być zapis „obręb 

Kamionki” zamiast Czerwona Górka. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, nie. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXVIII/239/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  12. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Łączna za 2021 rok 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odczytała opinię II Składu Orzekającego RIO                            

w Kielcach w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Łączna za 2021 

rok.  Opinia była pozytywna. 

 

Ad  12. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok 

b) informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – poinformowała, informację o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego omawiałam zarówno na Komisji Gospodarczej jak i na połączonych 

komisjach. Jeśli są jakieś pytania proszę. 

Nie zgłoszono żadnych uwag. 
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Ad  12. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok 

c) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok wraz z uzasadnieniem 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radny Edmund Wykrota – odczytał                        

w całości wniosek w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Łączna wraz z uzasadnieniem. 

 

Ad  12. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Przewodnicząca Rady – odczytała uchwałę II Składu orzekającego RIO w Kielcach  

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Łączna w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Łączna za 2021r.  Opinia była pozytywna. 

 

Ad  12. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok 

e) dyskusja 

Radny Ledwójcik – zabrał głos, Pan Wójt powiedział że można zadać pytanie czy można było 

zrobić więcej. Życzę Panu żeby nie było jeszcze więcej tylko żeby było bardzo dobrze. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Ad  12. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok 

f) głosowanie uchwały 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXVIII/240/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2022r. 

została podjęta większością głosów (za – 12, przeciw – 1/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk wraz z Wiceprzewodniczącym Rady p. Andrzejem 

Wisowatym wręczyli kwiaty Wójtowi Gminy p. Romualdowi Kowalińskiemu, pogratulowali 

mu oraz życzyli żeby to co zamierzone zostało zrealizowane. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – podziękował za pomoc i za współpracę, kiedy 

dyskutujemy na komisjach czasem bywa tak że mamy odmienne zdania ale za każdym razem 

idzie za tym argumentacja podparta zdrowym rozsądkiem i mądrością. Mam nadzieję, że ten 

rok będzie lepszy od poprzedniego i że uda się zrealizować więcej inwestycji. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek  w imieniu pracowników urzędu pogratulował 

Wójtowi i życzył dalszych dobrych wyników. Takiej sesji absolutoryjnej jak w filharmonii 

żaden Wójt, Burmistrz, Prezydent na pewno w tym roku nie miał. 
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Ad  13. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 26 maja 2022r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 26 maja 2022r. 

Protokół został przyjęty większością głosów. 

(za – 12, wstrzymał się – 1/13 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  14. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XXXVIII–e posiedzenie Rady Gminy Łączna  

w kadencji 2018-2023. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła         

                                     Monika Pająk 

           Magdalena Chmiela 
 


